
Czas Present Simple 
Dla początkujących 
 
Budowa czasu 
Zdania twierdzące: podmiot (I, you, we, they) + bezokolicznik + reszta zdania 
I play football every day. 
You visit your grandparents once a month. 
We write letters from time to time. 
They go to Egypt every holiday. 
 
* Jeśli podmiotem zdania jest 3 osoba liczby pojedynczej (He, she, it) do bezokolicznika 
dopisujemy „s” lub „es” 
He plays football every day. 
She visits her grandparents once a month. 
It rains every day.  
 
Kiedy dopisujemy do czasownika “s” a kiedy “es”?  
Jeśli czasownik kończy się na o, ss, ch, sh, x – dopisujemy „es” 
go - goes
miss – misses
watch – watches
wash – washes
mix – mixes
 
Jeśli czasownik kończy się na “y”, a wcześniej jest spółgłoska to „y” zamienia się na i+es 
try – tries 
cry – cries  
 
Jeśli przed „y” jest samogłoska to dopisujemy tylko s 
play – plays 
buy – buys  
 
Zdania pytające: do + I, you, we, they + bezokolicznik + reszta zdania 
Do I know his name? 
Do you like sweets? 
Do we have enough sugar? 
Do they listen to music? 
 
* Jeśli podmiotem zdania jest 3 osoba liczby pojedynczej (He, she, it) to pytania tworzymy: 
does + he, she, it + bezokolicznik + reszta zdania ? 
Does he speak English? 
Does she do her homework in the evenings? 
Does it have to be expensive? 
 
Zdania przeczące: podmiot (I, you, we, they) +  do not +bezokolicznik + reszta zdania 
I do not play computer games. 
You do not need so much food. 
We do not talk during the lesson. 
They do not listen to rock music.  
 
Forma skrócona: do not – don’t  
 



* Jeśli podmiotem zdania jest 3 osoba liczby pojedynczej (He, she, it) to przeczenia 
tworzymy: 
podmiot (he, she, it) +  does not +bezokolicznik + reszta zdania 
He does not know much about history. 
She does not write letters at all. 
It does not matter where you live. 
 
Forma skrócona: does not – doesn’t  
 
Kiedy używamy czas Present Simple? 
1. czynność powtarza się 
I clean my room once a week. 
Mark goes to the cinema every Saturday.  
My parents work in the garden every day.  
 
2. czynność stała / niezmienna 
I live in Sztum. 
We come from Poland. 
Susan goes to a secondary school. 
 
Inne przysłówki czasu charakterystyczne dla Present Simple: twice a month, always, usually, 
often, sometimes, occasionally, rarely, never. 
 
 
DLA ZAAWANSOWANYCH: 
 
* zjawiska fizyczne / chemiczne 
The Earth goes round the Sun. 
Water boils in 100º C 
* część grafiku określającego przyszłość 
The plane leaves at 10:05 tomorrow. 
* komentarze sportowe, narracja 
The basketball player shoots and he ball goes in the basket. 
* Stative verbs – informacja o tych czasownikach znajduje się przy czasie Present Continuous 
 


